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Protokół  XXIV sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 25 października 2012 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00
do 13:30.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na

podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych  jest 18
nieobecna radna Joanna Iglińska – usprawiedliwiona, radny Dariusz Kostrzewa –
usprawiedliwiony, radna Wioletta Klepacka spóźniła się na posiedzenie.
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, Burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, dyrektora Biura Europosła T. Cymańskiego Adama
Ilarza,dyrektorów, kierowników i prezesów firm komunalnych Miasta, pracowników urzędu
oraz media.
Radni otrzymali na piśmie następujący porządek:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta o wynikach analizy oświadczeń

majątkowych radnych, pracowników Urzędu Miasta oraz jednostek podległych.
5. Zapytania i interpelacje radnych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian wieloletniej prognozy finansowej - VII zmiana,
b) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XII zmiana,
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta,
d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
e) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego

– Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku oraz określenia szczegółowych zasad i
trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji,

f) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Powiatu Malborskiego nieruchomości
gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Głowackiego,

g) uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i
kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w
Malborku na lata 2013– 2015”,

h) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg miejskich,
dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Malborka,

i) przyjęcia Programu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej Malbork na lata 2012-
2015,

j) podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów
i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
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8. Informacja na temat protokółu z XXIII sesji Rady Miasta Malborka.
9.Komunikaty i wolne wnioski.
10.Zakończenie sesji.
Przewodniczący zaproponował następującą autopoprawkę: do porządku obrad w punkcie 6 k
wprowadzić projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2013 roku Gminie Miasta Elbląg
pomocy finansowej na pokrycie kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób
nietrzeźwych będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork. Poprawkę przyjęto
jednogłośnie 18 głosami za.

Ad pkt 2
Porządek po zmianach został przyjęty przez głosowanie 18 głosami za i wygląda następująco:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta o wynikach analizy oświadczeń

majątkowych radnych, pracowników Urzędu Miasta oraz jednostek podległych.
5. Zapytania i interpelacje radnych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian wieloletniej prognozy finansowej - VII zmiana,
b) zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XII zmiana,
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta,
d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych ,
e) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego –
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku oraz określenia szczegółowych zasad

i trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji,
f) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Powiatu Malborskiego nieruchomości

gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Głowackiego,
g) uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych

i kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Malborku
na lata 2013– 2015”,

h) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg miejskich,
dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Malborka,

i) przyjęcia Programu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej Malbork na lata 2012-
2015,

j) podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

k) udzielenia w 2013 roku Gminie Miasta Elbląg pomocy finansowej na pokrycie
kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych będących
mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork,

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Informacja na temat protokółu z XXIII sesji Rady Miasta Malborka.
9.Komunikaty i wolne wnioski.
10.Zakończenie sesji.

Ad pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
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Radny M. Charzewski - zadał pytanie dotyczące zarządzenia z dnia 17.09.12 r. w sprawie
powołania zespołu inicjatywno-doradczego w celu przygotowania projektu programu
Współpracy Miasta Malbork z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami ze sfery
pożytku publicznego na 2013 rok. Zarządzeniem powołano 10 osobowy zespół –
przedstawicieli organizacji pozarządowych, kto typował członków tego zespołu.
Drugie pytanie dotyczy zarządzenia z 24.09.12 r. o powołaniu Komisji Przetargowej
w postępowaniu na sporządzenie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
i zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta
Malborka, na jakie tereny w mieście te przetargi zostały sporządzone.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - decydujący głos co do zarządzeń mam ja.
Naczelnik B. Żaroffe-Preuss - jeśli chodzi o zespół inicjatywno-doradczy powołany przez
Burmistrza w drodze zarządzenia to członkowie tego zespołu byli powołani na ogólnym
spotkaniu przedstawicieli organizacji pozarządowych, spośród przedstawicieli organizacji
pozarządowych.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - czyli z osób uczestniczących wyłoniliśmy osoby, które
deklarowały akces uczestnictwa.
Jeśli chodzi o plany miejscowe to niedawno podejmowaliście państwo uchwałę o zapleczu
Kościuszki, terenu Starostwa, ul Solna, tych terenów dotyczą przetargi.

Ad pkt 4
Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeń
majątkowych pracowników Urzędu Miasta oraz jednostek podległych (zał. nr 3).
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczki przedstawił informację o wynikach analizy
oświadczeń majątkowych radnych (zał nr 4)

Ad pkt 5
Zapytania i interpelacje radnych.
Radny K. Grylak kiedy będą statutowe barwy godła i herbu miasta na sali posiedzeń.

Kolejna sprawa to mury obronne w bezpośrednim sąsiedztwie  nieruchomości Stare
Miasto 23, czy one podlegają pod konserwatora zabytków lokalnego czy wojewódzkiego.
Znajdują się w stanie daleko posuniętego rozkładu. Jaki los czeka nieruchomość Stare Miasto
23.

Punkt trzeci, kiedy i dlaczego odstąpiono od poboru opłat cmentarnych w odniesieniu do
cmentarza przy ulicy Jagiellońskiej. Czy na przestrzeni nawet kilku lat wpływały jakieś środki
od darczyńców i jeżeli takie były, to jak zostały zagospodarowane.

Sprawa czwarta – przed dworcem kolejowym jest świeżo położony bruk, który się kruszy.
Czy ta inwestycja, która niedawno została ukończona objęta jest gwarancją wykonawcy.
Radna Alicja Osińska ponawia swoja interpelację dotycząca nawierzchni ulicy Okopowej.
Przypomina o tej ulicy i prosi o zabezpieczenie środków na ten cel w nowym budżecie.
Radny S. Berliński w związku z tym, że termin składania propozycji do budżetu na 2013 rok
miną 30 września pyta, czy mógłby Pan burmistrz w przyszłym budżecie uwzględnić
określoną ilość pieniędzy z przeznaczeniem li tylko na cmentarz przy ul. Jagiellońskiej i co
Pan sądzi o rozpoczęciu prac na cmentarzu na wiosnę 2013 r.
Radna B. Piątkowska ma pytanie na temat niedokończonej inwestycji ma skrzyżowaniu ul.
Nowowiejskiego i Wybickiego. Obok kwiaciarni stoi budynek w stanie surowym. W tej
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chwili jest tam pijalnia i toaleta. Chciałaby wiedzieć, kto jest właścicielem tej nieudanej
inwestycji.
Radny M. Charzewski ma zapytanie dotyczy wystąpienia pana Nowaka Ministra
Infrastruktury i zapowiedzi dotyczące inwestycji dróg, czy udało się znaleźć tam
burmistrzowi informacje dotyczące możliwego rozpoczęcia inwestycji drugiej nitki mostu i
obwodnicy. Z tego co radny zrozumiał, to szans w kadencji tego rządu Pan Minister nie widzi.

Drugie,zapytanie dotyczy wystąpienia Panie Minister Szumilas w sprawie reformy
finansowania przedszkoli i tu pytania do zastępcy burmistrza Jerzego Skoniecznego. Mamy
okres tworzenia budżetu, czy były robione już symulacje dotyczące tego, jaki wpływ na nasz
budżet w sensie przedszkoli może mieć z jednej strony zapowiedź rządowego dotowania
pewnej części działalności przedszkoli, a z drugiej strony zapowiedź możliwości
wprowadzenia 6 i 7 godziny darmowej, albo mówi się też za symboliczna złotówkę. Czy takie
symulacje były już prowadzone.
Trzecie pytanie czy Panowie burmistrzowie maja wizję ewentualnych zmian, które mogą
nastąpić w oświacie na początku przyszłego roku - połączenia likwidacje itp.
Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 7.
(na posiedzenie dotarła radna W. Klepacka)

Ad pkt 6
Podjęcie uchwał w sprawie:
Ad pkt 6 a
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej - VII zmiana. Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska-Downar zgodnie z art. 229 ustawy z dnia 27.08.2009 r. o
finansach publicznych – wartości przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej i budżecie
jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w zakresie wyniku
budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu
terytorialnego.

W związku z przedłożeniem m.in.: projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na
2012 rok – XII zmiana budżetu 2012 r. - zaktualizowano pozycje dotyczące Wieloletniej
Prognozy Finansowej, głównie poprzez wprowadzenie wolnych środków z 2011 r. oraz
zmianę wyniku budżetu roku 2012.
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się
Uchwałę Nr XXIV/248/12 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej - VII
zmiana (zał. nr 5).

Ad pkt 6 b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012 rok – XII zmiana. Skarbnik Miasta
Małgorzata Pilarska-Downar zgodnie z wnioskami Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej:

 zwiększa się plan dochodów o kwotę 50.000 zł w dz. 852 rozdz. 85228 par. 0830 –
usługi opiekuńcze, z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków MOPS w
dz.852 rozdz. 85214, co pozwoli na regulowanie zobowiązań za schronienia
podopiecznych,

 zwiększa się plan odpowiednio dochodów i wydatków o kwotę 4.000 zł w dz. 852
rozdz. 85212 par.0900, celem zwrotu odsetek pobieranych przez ośrodek do
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Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego,
 zwiększa się plan wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w dz. 852

rozdz. 85214 o kwotę 25.000 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planu    w zakresie
zasiłków celowych, które przyznawane są w celu zaspokojenia niezbędnej potrzeby
bytowej, w szczególności na pokrycie części lub całości kosztów zakupu żywności,
leków i leczenia, opału, odzieży, niezbędnych przedmiotów użytku domowego,
drobnych remontów i napraw w mieszkaniu. Osobom bezdomnym i innym osobom
niemającym dochodu oraz możliwości uzyskania świadczeń na podstawie przepisów o
powszechnym ubezpieczeniu w NFZ może być przyznany zasiłek celowy na pokrycie
części lub całości wydatków na świadczenia zdrowotne,

Na wniosek Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych zwiesza się plan wydatków
w wysokości 140.000 zł w dz. 852 rozdz. 85215 – dodatki mieszkaniowe, celem uaktualnienia
planu do potrzeb.

Na wniosek Zastępcy Naczelnika Wydziału Inżynierii, Zamówień Publicznych i
Pozyskiwania Środków Pozabudżetowych przenosi się wydatki w wysokości 838 zł z dz. 630
rozdz. 63095 do dz. 750 rozdz. 75023.

Zgodnie z wnioskiem Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu przenosi się
wydatki w wysokości 4.000 zł z dz. 926 rozdz. 92695 do dz. 801 rozdz. 80110, celem
zabezpieczenia planu na pokrycie kosztów wyjazdu młodzieży z Gimnazjum nr 3 do Margny-
les-Compiegne we Francji w ramach współpracy młodzieży miast partnerskich.

Zgodnie z wnioskami Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska zwiększa się wydatki w dz. 600 rozdz. 60016, w dz. 900 rozdz. 90001 na łączną
kwotę 197.336 zł na wydatki związane z remontami, utrzymaniem dróg  i modernizacją dróg
oraz bieżące utrzymanie i remonty kanalizy deszczowej.

Zwiększa się wydatki w dz. 700 rozdz. 70095 o kwotę 280.000 zł sfinansowania
funduszu remontowego, jako udziału Gminy we wspólnotach mieszkaniowych. W budżecie
miasta na 2012 r. przyjęto pierwotnie kwotę 800.000 zł zakładając, iż pozostała kwota
szacowana na 450.000 zł zostanie pokryta środkami pochodzącymi z czynszu. Aktualny
precyzyjny szacunek ZGKiM Sp. z o.o. wskazuje, iż udział Gminy w funduszu remontowym
wspólnot w bieżącym roku wyniesie 1.400.000 zł, a wiec 150.000 zł więcej niż spółka
planowała. Powyższe związane jest m.in.: z tym, iż wspólnoty podejmują decyzje o
zwiększeniu funduszu remontowego, celem przeprowadzenia niezbędnych remontów
zamieszkiwanych budynków.

Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 zwiększa się plan wydatków o
25.000zł, w związku z koniecznością zabezpieczenia dodatkowych środków na ogrzanie
szkoły, energie elektryczną, ścieki, przeglądy i obsługę windy, konserwację węzła
ciepłowniczego.

Zgodnie z wnioskiem Malborskiego Centrum Kultury i Edukacji w Malborku:
zwiększa się plan dotacji podmiotowej o kwotę 175.000 zł dla MCKiE, albowiem niezbędne
jest pokrycie kosztów związanych z organizacja imprez: Dni Malborka, Majówka, Sylwester
2012 oraz pokrycie różnicy pomiędzy planem przychodów a kosztów funkcjonowania radia,
przenosi się kwotę wydatków 5.000 zł z planu dotacji celowej dla MCKiE na inwestycje:
zakup i montaż urządzeń Radia Malbork na plan dotacji podmiotowej dla tej instytucji kultury

Łącznie wprowadzono do niniejszej uchwały wolne środki z 2011 r. w kwocie 842.336 zł.
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji Komisji Oświaty Kultury i Sportu, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
Miasta oraz Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny Jan Wilk mam wątpliwości i je podtrzymuję. Co mnie razi w tej uchwale; zwiększa się
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plan dotacji podmiotowej o kwotę 175.000 zł dla MCKiE, albowiem niezbędne jest pokrycie
kosztów związanych z organizacją imprez: Dni Malborka, Majówka, Sylwester 2012 oraz
pokrycie różnicy pomiędzy planem przychodów a kosztów funkcjonowania radia. Moim
zdaniem jest to duża kwota. MCKiE dysponuje budżetem w wysokości 1 mln 800 tys złotych.
To jest dużo. Teraz się okazuje, że kwota została przekroczona. Każdy gospodarz powinien
wiedzieć, że jeżeli ma milion to wydaje milion. Jeżeli stwierdzi, że ma zbyt mało, to powinien
złożyć wniosek o zwiększenie dotacji przed wydaniem pieniędzy. Teraz w mojej opinii
wydano pieniądze, których nie miano. Proszę zauważyć, że ta uchwała wyprzedza uchwały
podatkowe. Dlatego jestem przeciw.
Radny J. Barnaś w kwestii wyjaśnienia radny Wilk na posiedzeniu komisji wstrzymał się od
głosu.
Burmistrz Andrzej Rychłowski trzymajmy się faktów i rzeczywistości, bo ciężko dyskutować
z faktami, które przedstawia się tak tendencyjnie.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 15 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 2
wstrzymujących się Uchwałę Nr XXIV/249/12 w sprawie zmian budżetu Miasta na 2012
rok – XII zmiana (zał. nr 6).
Przewodniczący powitał Wicestarostę Powiatu Malborskiego Waldemara Lamkowskiego,
który przybył na sesję.

Ad pkt 6 c
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie
miasta. Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar stawki podatku od nieruchomości
podwyższono na rok 2013 o 4 % w stosunku do stawek określonych   w uchwale Rady Miasta
na rok 2012, tj. o wskaźnik wzrostu górnych stawek kwotowych. Podstawą przeliczenia
stawek jest komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, dotyczącego wzrostu cen w
pierwszym półroczu 2012 r. w stosunku do I półrocza 2011 r.
Wyjątkiem są :

b) stawka od gruntów, związana z prowadzeniem działalności gospodarczej,
c) stawka od gruntów pozostałych,
d) stawka od budynków lub ich części mieszkalnych
e) stawka od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności

gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie
działalności gospodarczej,

które podwyższono o 8 %, zgodnie z założeniami wieloletniej prognozy finansowej w
zakresie wzrostu dochodów bieżących Miasta Malborka w roku 2013.
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta  jest pozytywna.
Radny Krzysztof Grylak ten projekt względem stawki wyznaczonej przez Prezesa Głównego
Urzędu statystycznego dla bardzo poważnego obszaru podnosi wskaźnik podatku od
nieruchomości właściwie o drugie tyle, właściwie o 100%. Uważam, że ten ”gest” w stosunku
do przedsiębiorców, którzy jeszcze jako tako przędą to jest przyłożenie ręki do poderżnięcia
im gardła. Dlatego będę przeciw.
Radny Jan Wilk kolejny raz poczułem się dotknięty wypowiedzią burmistrza. Ja tylko
odczytałem to co Pan napisał w uzasadnieniu uchwały. Nawet tego nie komentowałem, więc
gdzie tu nie ma prawdy. Żeby być precyzyjnym odczytam jedną rzecz z uzasadnienia tej
uchwały: „stawka od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności
gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie
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działalności gospodarczej, podwyższamy o 8 %, zgodnie z założeniami wieloletniej prognozy
finansowej w zakresie wzrostu dochodów bieżących Miasta Malborka w roku 2013”. Proszę
mi powiedzieć, w którym miejscu w WPF jest mowa, że należy podwyższyć o 8%.
Druga sprawa to brakuje mnie i mieszkańcom dyskusji na ten temat. O tak ważnych sprawach
jak uchwały nakładające obciążenia na mieszkańców należy dyskutować.
Radny M. Charzewski dlaczego akurat w tym roku podnosimy stawki podatku o 8%. Wiemy,
że kraj wchodzi w okres spowolnienia gospodarczego, czy to jest najlepszy czas, żeby
„dołożyć„ przedsiębiorcom 8%.
Burmistrz A. Rychłowski panie radny Wilk, w WPF nie ma mowy o procentach tam jest
kwota, jaka powinna wpłynąć do budżetu z tego tytułu i to wszystko jest wyliczalne. Czy to
ma wpływ na ogólną sytuację, oczywiście ,tak. Byłbym za tym żeby w Malborku w ogóle nie
podnosić podatków. Musimy urealniać dochody. Z dochodów są wszystkie inwestycje:
chodniki, ulice itd. I tak jesteśmy miastem, gdzie podatki są niższe niż w regionie. Jeżeli
chcemy utrzymać rozwój miasta to musimy podejmować i trudne decyzje.
Radny Stanisław Berliński chciałbym przypomnieć, że każdy radny ma prawo zgłosić
poprawkę do każdej uchwały. A taki płacz jak słyszę to określam, że jest to płacz nad
rozlanym mlekiem. Zgłoszenie poprawki będzie konkretnym działaniem radnego.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 13 głosami za, przy 4 głosach przeciwnych i 2
głosach wstrzymujących się Uchwałę Nr XXIV/250/12 w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta (zał. nr 7).

Ad pkt 6 d
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar stawki podatku od środków transportowych
podwyższono o 4 % tj. wskaźnik wzrostu górnych stawek kwotowych w zaokrągleniu do
pełnych złotych. Podstawą przeliczenia jest wzrost inflacji w I półroczu 2012 r. w porównaniu
do pierwszego półrocza 2011 r
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta  jest pozytywna.
Radny Jan Wilk podobnie jak w poprzedniej uchwale jestem przeciw, ponieważ stawka
podatku od środków transportowych jest dość wysoka. Nie przekonuje mnie to, że w innych
miejscowościach jest wyższy podatek. Uderza też w nasz podmiot, który ledwo „zipie” -
MZK. Gdybyśmy chcieli wspomóc ten sektor to powinniśmy pomyśleć o obniżeniu
podatków. Dlatego jestem przeciw.
Radny K. Grylak jak chodzi o środki transportu to nie możemy zamykać oczu. W tym
sektorze portfel kierowców drenowany jest bardzo poważnie przez budżet państwa, paliwo 6
złotych.
Pragnę się odnieść do wypowiedzi radnego Berlińskiego, dziwię się, że komisje przyjmują
tego typu akty prawne bezkrytycznie a szczególnie komisje GKMiM a i ds. Społecznych. Jak
chodzi o inicjatywę, jaka jest wniosek to rzeczywiście istnieje. Ale mleko się rozlało w dniu
wyborów, gdzie przeszło połowa rady zajęta została przez pańskich politycznych kamratów. I
mój wniosek przepada natychmiast.
Burmistrz A. Rychłowski wiecie państwo, że koszty rosną i gdyby nie podnosić podatków to
miasto miałoby kłopoty finansowe. To jest mechanizm, który musi się bilansować. Uwaga
radnego Berlińskiego jest bardzo trafna, każdy radny ma prawo składać konstruktywne
wnioski.
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Jeśli chodzi o MZK to jest w bardzo dobrej kondycji finansowej.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 16 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych
Uchwałę Nr XXIV/251/12 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych (zał. nr 8).

Ad pkt 6e
Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego
zakładu budżetowego – Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku oraz określenia
szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji.
Dyrektor OSiR Piotr Sadowski - projekt uchwały podyktowany jest między innymi:
sugestiami składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku zawartej w
uchwale Nr 100/g121/I/P/11 z dnia 30.11.2011 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały
budżetowej Miasta Malborka na 2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu.
Uchwała ta daje możliwość planowania dotacji przedmiotowej dla OSiR  w projekcie budżetu
na 2013 rok według powyższych zasad.
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Oświaty Kultury i Sportu  oraz Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta  jest pozytywna.
Uwag i pytań radni nie mieli.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 18 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się
Uchwałę Nr XXIV/252 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla
samorządowego zakładu budżetowego – Ośrodka Sportu i Rekreacji w Malborku oraz
określenia szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji (zał. nr
9).

Ad pkt 6 f
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Powiatu Malborskiego
nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Głowackiego.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa -Rzoska w związku z przeniesieniem Szkoły
Podstawowej nr 3 do nowej siedziby, nieruchomości  przy ul. Głowackiego przeznaczone
zostały do zbycia. Zarząd Powiatu Malborskiego zwrócił się do Burmistrza Miasta Malborka
z wnioskiem o sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz Powiatu Malborskiego
nieruchomości gruntowej zabudowanej opisanej w niniejszej uchwale. Powiat zamierza
wykorzystać nieruchomość na cele publiczne.
W przypadku gdy zbycie  następuje między jednostkami  samorządu terytorialnego
nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej. Z naszych informacji wynika, że na
zostać tam przeniesiona poradnia pedagogiczno-psychologiczna.

Opinia Komisji Finansowo-Finansowej, Komisji Oświaty Kultury i Sportu, Komisji
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji oraz Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Promocji Miasta  jest pozytywna.
Radny Jan Tadeusz Wilk - niepokój budzi zapis, że Starostwo ma przeznaczyć budynek na
cele publiczne to jest za mało. Może należałoby sprecyzować dokładnie jaki cel publiczny?
Wicestarosta Waldemar Lamkowski - wiele na ten temat powiedziano, chciałbym tylko
potwierdzić, że jest potrzeba przeniesienia poradni pedagogiczno-psychologicznej. Zadań
przybywa, część pomieszczeń nie jest w najlepszym stanie. Poradnia, żeby mogła się rozwijać
wymaga nowych możliwości lokalowych. Zarząd Powiatu uznał, że budynek po Sp 3 po
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przystosowaniu będzie dobrze służył lokalnej społeczności.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 17 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się
Uchwałę Nr XXIV/253/12   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Powiatu
Malborskiego nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Głowackiego
(zał. nr 10).

Ad pkt 6 g
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń
wodociągowych i kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w
Malborku na lata 2013– 2015”.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska uchwała dotyczy planu rozwoju
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych PWiK na lata 2013-2015
w uzasadnieniu  jest przytoczony proces uchwalania planu. Musi być on zgodny ze strategią
i kierunkami rozwoju firmy zaakceptowany przez Radę Nadzorczą i zgodne z pozwoleniami
wodnokanalizacyjnymi
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji  jest pozytywna.
Radny Sławomir Grudziński jest to scedowanie wszystkich obowiązków remontowych i
inwestycyjnych na wodociągi. Budowa infrastruktury wodociągowej i inwestycyjnej jest
zadaniem gminy bezpośrednio. Ta decyzja będzie skutkować w przyszłości podwyżką ceny
wody lub ścieków.
Więcej uwag i pytań radni nie mieli.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 17 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się
Uchwałę Nr XXIV/254/12 w sprawie uchwalenia „Planu rozwoju i modernizacji
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
sp. z o.o. w Malborku na lata 2013– 2015” (zał. nr 11).

Ad pkt 6 h
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego
dróg miejskich, dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Malborka.
Naczelnik Wydziału GKO Barbara Kozicka zgodnie z art.40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca
1985 r. o drogach publicznych (t.j. Dz. U. z 2007 r. Nr.19, poz.115 z późn. zm.) organ
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, ustala w drodze uchwały, wysokość stawek
opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu
terytorialnego. Opłaty dotyczą zajęcia pasa drogowego w wyniku prowadzeniem robót przez
podmioty nie będące zarządcą drogi, a także umieszczania w pasie drogowym urządzeń lub
obiektów budowlanych nie związanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami
ruchu drogowego.

Uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie 1m2 drogowego dróg miejskich, dla
których zarządcą jest Burmistrz Miasta Malborka, pozostawała w niezmienionej postaci od
2004 roku.
W tym okresie wzrosły znacząco koszty utrzymania tych dróg. Zatem aktualizacja stawek
opłat związanych z zajęciem pasa drogowego dróg miejskich na cele nie związane
z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu jest potrzebna i uzasadniona.
Stawki opłat mieszczą się w granicach ustalonych w art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca
1985 r. o drogach publicznych.
Opłaty uzyskane z zajęcia pasa drogowego stanowią dochody własne miasta,
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z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z utrzymaniem i ochroną dróg
miejskich.
Opinia Komisji Finansowo-Finansowej Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i
Komunikacji oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta  jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 19 głosami za Uchwałę Nr XXIV/255/12
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m² pasa drogowego dróg
miejskich, dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Malborka (zał. nr 12).

Ad pkt 6 i
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej
Malbork na lata 2012-2015.
Dyrektor MOPS Jacek Wojtuszkiewicz ustawą z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i
systemie pieczy zastępczej (Dz. U. Nr 149, poz. 887 z późn. zm.) ustawodawca nałożył na
Gminy nowe obowiązki w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej nad
dziećmi które pozbawione są prawidłowo funkcjonującej władzy rodzicielskiej.  Przepis art.
176 pkt. 1 wymienionej ustawy stanowi, że do zadań własnych gminy należy opracowywanie
i realizacja 3 – letnich gminnych programów wspierania rodziny.
Opinia Komisji ds. Społecznych jest pozytywna. Przewodniczący komisji Leszek Witkiewicz
wyjaśnił, że członkowie komisji cieszą się z powstania programu ale wiedza, jak trudno
będzie go realizować a to ze względów organizacyjnych, jak i ze względów ekonomicznych.
Cele, jakie są postawione są bardzo ambitne.  Stwierdzamy, że na pewno będzie potrzebne
wsparcie asystentów rodziny.
Burmistrz Andrzej Rychłowski poinformował, że niestety nie dojdzie do przeniesienia
MOPSu do budynku po Ośrodku Mederi, ponieważ Policja dostała nowe wytyczne odnośnie
gospodarowania swoim mieniem, które wykluczają działania z samorządem.
Radny Krzysztof Grylak musimy podjąć tę uchwałę. Cytowany jest Jan Paweł II. Ale jego
nauczanie stoi w jawnej, otwartej, frontalnej sprzeczności przynajmniej z dwoma punktami
cyt:„prawo dziecka do ochrony przed poniżającym traktowaniem i karaniem oraz
poszanowaniem tożsamości religijnej i kulturowej” W tych punktach zbyt głęboko
ingerujemy w tkankę, jaką jest rodzina. Zakłócenie systemu kar i nagród, karanie jest zawsze
poniżającym działaniem. Młodzi ludzie wybrali swoja religię, to była satanistyczna religia i
zakończyło się samobójstwem.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 18 głosami za, przy 1 glosie przeciwnym Uchwałę
Nr XXIV/256/12 w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej
Malbork na lata 2012-2015 (zał. nr 13).

Ad pkt 6 j
Projekt uchwały w sprawie podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.
Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski zgodnie z przepisem art. 419 § 2 ustawy z dnia 5 stycznia
2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112 z późniejszymi zmianami) podział na
okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu
ustala, na wniosek wójta, rada gminy. Projekt podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze
opracowany został zgodnie z zasadami zawartymi w w/w ustawie, a obowiązek jego
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opracowania wynika z treści art. 13 ust. 1 ustawy  z dnia 5 stycznia 2011 r. – Przepisy
wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2011 r. Nr 21, poz. 113 z późniejszymi
zmianami). Podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze dokonano przy zachowaniu
jednolitej normy przedstawicielstwa obliczonej przez podzielenie liczby mieszkańców miasta
przez liczbę radnych wybieranych do Rady Miasta Malborka. Przy przygotowywaniu projektu
podziału Miasta Malborka na okręgi wyborcze uwzględniono liczbę mieszkańców ujętych w
stałym rejestrze wyborców Miasta Malborka na koniec kwartału poprzedzającego kwartał, w
którym dokonuje się podziału na okręgi wyborcze. Na dzień 30 września 2012 roku liczba
mieszkańców Malborka wynosiła 37.845 osób. Uchwała Rady Miasta Malborka w sprawie
okręgów wyborczych podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa
Pomorskiego, podaniu do publicznej wiadomości poprzez umieszczenie na tablicy ogłoszeń
Urzędu Miasta Malborka oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Po jednym
egzemplarzu uchwały przekazuje się niezwłocznie wojewodzie i komisarzowi wyborczemu.
Komisja ds. Społecznych podczas posiedzenia wniosła o kilka zmian, które przedstawię:
 przeniesienia z okręgu nr 19 do okręgu nr 20 ul. Piłsudskiego oraz odcinka ulicy

Mickiewicza, od Alei Rodła do Ronda Solidarności oraz Ronda Solidarności,
 przeniesienia z okręgu nr 17 do okręgu nr 11 ulicy Kraszewskiego, Fałata oraz Placu

Wyspiańskiego,
 dotyczy podziału ulicy Sienkiewicza oraz wprowadzenia części ulicy Sienkiewicza od

ulicy Orzeszkowej do ulicy Konopnickiej do okręgu nr 17,
 przeniesienia z okręgu 20 do okręgu 21 ulicy Jasnej, i w ten sposób zamknięcia okręgu

nr 21 w ulice Jasna i tej części ulicy Sienkiewicza, która pozostała.
Słuszny jest wniosek, ulica Jasna jest ulicą gęsto zamieszkaną. Prawdą jest, że Aleja Rodła
dzieli miasto, więc żeby zachować naturalny podział musieliśmy podzielić ulicę
Sienkiewicza. Tak więc część ulicy Sienkiewicza i Jasna tworzy jeden okręg nr 21. Natomiast
okręg 17 jest ładnie zamknięty ulica Jasną i z ulicą Orzeszkową i Konopnickiej.
Przewodniczący Komisji ds. Społecznych Leszek Witkiewicz - dostaliśmy ten materiał 18.10
na tydzień przez sesja. Bardzo rzuciła mi się w oczy sprawa ulicy Jasnej, która poprzez
włączenie do ulicy Narutowicza, ul. Kościuszki  spowodowała, że jest to okręg prawie 2500
mieszkańców, przy istniejących bardzo małych okręgach liczących ok. 1300. Poprawki
zostały zaakceptowane, ale dzisiaj została zgłoszona bardzo istotna poprawka przez radnego
Barnasia. Tę poprawkę należy uwzględnić.
Państwo macie wyciąg z protokołu z poprawkami, ale nie macie dzisiejszych zmian, a
mianowicie z okręgu nr 7 przenieść ulicę Norwida (427 osób) do okręgu nr 10, liczba
mieszkańców wzrośnie do 2365.  W tej chwili do okręgu nr 7 do którego wchodzi ulica
Konopnickiej są dwa budynki, które będą zasiedlone do przyszłych wyborów. Wówczas ten
okręg sięgnąłby 3 tys. Ta poprawka w naszym rozumienia jest absolutnie zasadna. Ponadto
w okręgu nr 5 (1308) zwiększyć liczbę mieszkańców o 108, poprzez przeniesienie z okręgu nr
2 ul. Zakopiańską (90) osób oraz z okręgu nr 4 Plac 3-go Maja (18 osób) czyli okręg nr 5
będzie liczył 1416 mieszkańców.
Radny S.Grudziński - dziwi mnie wniosek dotyczący ul. Norwida, bo okręg wyborczy
powinien być wspólnota zintegrowanych mieszkańców. Chce się wyciąć z centrum tego
okręgu ul. Norwida. Dlaczego nie było problemu z podziałem ulicy Sienkiewicza
Radny L.Witkiewicz - mnie ten wniosek nie zaskoczył, ul. Konopnickiej nie można w
nieskończoność powiększać.
Sekretarz - problem okręgu nr 7 to nie jest problem ulicy Konopnickiej a ulicy Rolniczej.
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Pomiędzy ulicami Michałowskiego a Kotarbińskiego nie jest zamieszkała. Ul. Rolnicza
mogłaby być przyłączona do ul. Michałowskiego, ale suma mieszkańców przekracza nasze
ustalone normy. Ul. Rolniczej nie da się przyłączyć do okręgu nr 6 ponieważ byłby
podzielony przez osiedle. Okręgu nr 7 nie da się też przyłączyć do okręgu nr 2.
Przewodniczący A. Mroczkowski poddał pod głosowanie następujące poprawki:
 w okręgu nr 11 zwiększenie liczby mieszkańców na 1 mandat z 1395 na 1887 przez

dołączenie ulic: Kraszewskiego, Fałata i Pl. Wyspiańskiego – wniosek został przyjęty
15 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się;

 w kręgu nr 17 zwiększenie liczby mieszkańców na 1 mandat z 2050 na 2286 przez
dołączenie części ulicy ulicy Sienkiewicza (od ul. Orzeszkowej do ul. Konopnickiej)
oraz wyłączenie ulic Kraszewskiego, Fałata i Pl. Wyspiańskiego - wniosek został
przyjęty 15 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się;

 w okręgu nr 19 zmniejszenie liczby mieszkańców na 1 mandat z z 1842 na 1669 przez
wyłączenie ul. Piłsudskiego i części ul. Mickiewicza (od Alei Rodła do Ronda
Solidarności i Rondo Solidarności) - wniosek został przyjęty 15 głosami za, przy 4
głosach wstrzymujących się;

 w okręgu nr 20 zmniejszenie liczby mieszkańców na 1 mandat z 2470 na 1748 przez
wyłączenie ul. Jasnej a dołączenie części ul. Mickiewicza, Piłsudskiego  i Ronda
Solidarności - wniosek został przyjęty 15 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących
się;

 w okręgu nr 21 zwiększenie liczby mieszkańców na 1 mandat z 1932 na 2099 przez
wyłączenie części ul. Sienkiewicza a dołączenie ul. Jasnej - wniosek został przyjęty 15
głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się;

 z okręgu nr 7 wyłączyć ul. Norwida i dołączyć do okręgu nr 10 - wniosek został
przyjęty 14 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się.



Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 14 głosami za, przeciwnych nie było, przy 5 głosach
wstrzymujących się Uchwałę Nr XXIV/257/12 w sprawie podziału Miasta Malborka na
okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w
każdym okręgu (zał. nr 14).

Ad pkt 6 k
Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2013 roku Gminie Miasta Elbląg pomocy finansowej
na pokrycie kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych będących
mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork.
Naczelnik Wydziału Beata Żaroffe-Preuss zgodnie z art. 1 ustawy o wychowaniu
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z dnia 26 października 1982 roku (Dz.U. z
2007 r, Nr 70, poz. 473 ze zm.) organy jednostek samorządu terytorialnego są zobowiązane
do podejmowania działań zmierzających do przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu
następstw nadużywania alkoholu, a także wspierania działań w tym zakresie. Do zadań
samorządu należy również zabezpieczenie porządku publicznego na terenie swojej
właściwości.

Zgodnie z art. 39 cytowanej wyżej ustawy organy samorządu terytorialnego w
miastach liczących ponad 50 tysięcy mieszkańców mogą organizować i prowadzić izby
wytrzeźwień. W przypadku braku takiej izby, osoby nietrzeźwe mogą być doprowadzone do
jednostek policji (art. 40 ust. 2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu
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alkoholizmowi).
Na terenie Gminy Miejskiej Malbork i Powiatu Malborskiego nie istnieje w/w

jednostka organizacyjna samorządu,brak jest również warunków do jej utworzenia. Skala
problemu wymusza na władzach samorządowych powierzenie tego zadania  innemu
samorządowi. W związku z tym zadanie będzie realizowane przez Gminę Miasto Elbląg na
podstawie szczegółowego porozumienia z Gminą Miejską Malbork. Środki finansowe, które
samorząd przeznaczy na dofinansowanie dotyczą  tzw.  kosztów pobytu zatrzymanego w
Pogotowiu Socjalnym oraz skalkulowanych kosztów utrzymania placówki, w przypadku
braku możliwości egzekucji tych należności od osoby przebywającej w placówce.
Uchwała i porozumienie mają charakter czasowy od 01 stycznia  do 31 grudnia 2013 roku.

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej i Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny M. Charzewski - czyli nie będzie opłaty za gotowość.
Naczelnik Wydziału Beata Żaroffe-Preuss - kwoty za gotowość już nie ma.
Więcej uwag i pytań radni nie mieli.
Rada Miasta podjęła poprzez głosowanie 19 głosami za Uchwałę Nr XXIV/258/12 w
sprawie udzielenia w 2013 roku Gminie Miasta Elbląg pomocy finansowej na pokrycie
kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych będących
mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork (zał. nr 15).

Ad pkt 7
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiadając na pytanie radnego Grylaka to będzie
powieszone na sali właściwe godło. To co wisi pozostanie, ponieważ jest to element wystroju.

Jeżeli chodzi o mury obronne Stare miasto 23 to zrobione są prace porządkowe i po
raz kolejny zamurowano okna. Obiekt generalnie przewidziany jest do rozbiórki. Prace przy
infrastrukturze na dworcu PKP jeżeli jest taka potrzeba to oczywiście nastąpią.

Pytanie radnej Osińskiej o ul. Okopową to muszą być na to środki, jestem
zwolennikiem naprawy wszystkich ulic w mieście ale potrzeba na to środków.

Odpowiadając radnemu S. Berlińskiemu to wiem, że jest potrzeba prac na cmentarzu
przy ul. Jagielońskiej pomimo, że jest on zamknięty to należy go utrzymywać w należytym
porządku, ale na to też potrzeba środków.
Niedokończona inwestycja ma skrzyżowaniu ul. Nowowiejskiego i Wybickiego jest
własnością prywatną, ustalamy właściciela a Straż Miejska zadba o porządek i
bezpieczeństwo wokół budynku.

Trudno mi się odnosić do wypowiedzi Premiera czy ministrów, nie wyobrażam sobie,
że dany minister będzie wymieniał wszystkie inwestycje. Trzymałbym się faktów. Wiem, że
jest przygotowywana lista inwestycji, które będą realizowane w przyszłych latach, ale nie
wiem czy będzie na niej II nitka mostu. Z naszej strony robimy wszystko. GDDKiA złożyła
pismo do ministerstwa o wyznaczenie terminu opinii komitetu akceptującego, co daje
możliwości wpisania do planu. Wszystko jest zdeterminowane budżetem państwa. W
przyszłym tygodniu czekam na potwierdzenie spotkania z Ministrem Infrastruktury
Sławomirem Nowakiem i być może na następnej sesji będę mógł coś powiedzieć na ten
temat.
Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny podobnie jak radny Charzewski przyjmuję z dużym
zadowoleniem i nadzieją słowa pani Minister i Rządu. Mam nadzieję, że głosy płynące z
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jednostek samorządu wreszcie trafiły na podatny grunt i przyniesie to korzystne zmiany.
Rozmawiałem z panią Kurator, która również czeka na szczegóły. Po pierwsze wspieranie
samorządów będzie skutkowało obniżeniem opłat za przedszkola dla rodziców, co od razu
zabierze z planowanej kwoty 1/3 kwotę. Ma również nastąpić zmiana w dotowaniu
przedszkoli niepublicznych. A mianowicie, jeżeli przedszkola niepubliczne dostosują opłaty
dla rodziców do poziomu przedszkoli publicznych to dotacja może ulec zwiększeniu co
spowoduje, że spodziewany dopływ pieniędzy może nie być taki jak oczekiwany. Kolejna
rzecz przypomnę, że w Szwecji opieka przedszkolna zaczyna się od 1 roku życia u nas
podniesiony wiek od 2 roku życia. I ministerstwo idzie w tym kierunku. Pocieszam się
stwierdzeniem Pani minister, że zmiany te nie odbędą się kosztem samorządów. Czekamy na
przepisy wykonawcze i dopiero wtedy przekonamy się jak to wpłynie na finanse samorządów.
Odpowiadając na drugie pytanie radnego Charzewskiego to na dzień dzisiejszy żadnych
zmian przekształceniowych w oświacie nie rozważamy.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek żadne opłaty z tytuły pochówków w ostatnich latach do
miasta nie wpływały. Przede wszystkim z tego powodu, że cmentarz jest od 1961 roku
zamknięty. Warto przy tej okazji rozpocząć rozmowę na temat tego miejsca. Jest to obszar
bardzo duży w centrum miasta. W miarę możliwości ten teren był koszony czy grabiony,
jednak wymaga bardziej skoordynowanych działań. Będę prosić Burmistrza o skromne środki
i starać teren od ulicy Jagiellońskiej zamknąć. pozostawić wejście od ulicy Słowackiego
ograniczy to niepotrzebny ruch. Rozmawialiśmy z osobami z Ośrodka Szkolno -
Wychowawczego, które wyraziły chęć opieki tym miejscem. Wiosną przystąpimy do bardziej
intensywnych działań na tym terenie. To był bardzo duży cmentarz, było tam ponad 3600
pochówków. Na dzień dzisiejszy pozostało ok. 300. Gdybyśmy chcieli przenieść i zrobić
ekshumacje to byłby bardzo duży koszt. Ekshumacja pojedyncza to koszt ok. 1800- 2000 zł.
Poprosiliśmy Narodowy Instytut Dziedzictwa o dokumentację, ponieważ nie many żadnej
dokumentacji.
Radny K. Grylak - czy wiadomo coś o dowolnych opłatach wpłacanych na cmentarz.
M.Rusek - nic nie słyszałem o dobrowolnych wpłatach.

Ad pkt 8
Przewodniczący A. Mroczkowski poinformował, że protokół z XXIII sesji Rady Miasta
Malborka był wyłożony w Biurze Rady. Radni nie wnieśli uwag do jego treści, więc protokół
zostanie w dniu dzisiejszym podpisany.

Ad pkt 9
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący poinformował, że gościł Przewodniczącego Rady Miasta Ostrołęki Dariusza
Maciaka. Był on zainteresowany funkcjonowaniem Młodzieżowej Rady Miasta Malborka.
To zaszczyt, że na podstawie funkcjonowania naszej Młodzieżowej Rady powstają
młodzieżowe Rady w innych miastach między innymi w Gdańsku.

Kolejna informacja - na podstawie § 3 ust.2 Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości
z dnia 01 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara
ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna informuję, że kara ograniczenia
wolności oraz prace społecznie użyteczne będą wykonywane  w następujących podmiotach:
 Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Malborku,
 Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Malborku,
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 Przedszkole Nr 8 w Malborku,
 Stowarzyszenie na rzecz Bezdomnych „FIDES” w Malborku.

Radna Teresa Zdanowicz - prosi o to, żeby jeżeli są w porządku obrad uchwały, które
wymagają głębszej analizy, wpływały wcześniej, ażeby komisje miały swobodny czas do
rozpatrzenia.
Przewodniczący A. Mroczkowski - wyjaśnił,  że często interweniuje o szybsze przekazywanie
uchwał. Najlepszym wyjściem byłaby zmianę zapisów w Statucie i Regulaminie Rady. Takie
wnioski wpływają na spotkaniach przewodniczących komisji. Być może jeszcze w tej
kadencji dokonamy takich zmian.
Radny Krzysztof Grylak - chciałbym poddać pańskiej refleksji element formalny, który
znajduje się permanentnie na każdej sesji. Wymienia pan osoby nieobecne i dodaje, że
obecność usprawiedliwiona. Otóż jak chodzi o radnego w świetle mojej wiedzy, nie czegoś
takiego jak nieobecność usprawiedliwiona. Radny jest albo go niema.
Przewodniczący - oczywiście, ale trudno uznać nieobecność radnego za nieusprawiedliwioną,
jeżeli wykonuje on swoje obowiązki zawodowe, lub odbiera prestiżowa nagrodę. Radny,
w takiej sytuacji informuje mnie o tym i wtedy uznaję nieobecność za usprawiedliwioną.
Jeżeli radni nie informują o swojej nieobecności, to jest to nieobecność nieusprawiedliwiona.

Ad pkt 10
Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski - wobec wyczerpania porządku obrad zamykam
XXIV sesję Rady Miasta Malborka.
Protokołowała Ewa Arbart

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


